
PŘEKVAPENÍ NA ZŠ NOVÁ VES U CHRASTAVY 

Vzpomínáte si, jak jsme  Vás informovali, že 1.dubna 2025 jsme odstartovali 5-ti týdenní 
čtenářskou aktivitu ČTEME S RODIČI, pod záštitou MŠMT na ZŠ Nová Ves u Chrastavy? Paní 
ředitelka Šárka Kočí ani netušila, co to se žáky 
udělá, i když si vzpomněla na tu sílu motivace  

 a měla trochu obav, že děti nebudou se zájmem 
číst, ale přesto spoléhala na své kolegyně, že žáky 
udrží v původním nadšení, a to se doslova podařilo. 
Všichni žáci četli, a tak dne 21.května 2025 přivítala 
protagonistu čtenářské aktivity, ředitele 
Nadačního fondu LEPŠÍ ŽIVOT Ing. Josefa Vavříka 
na vyhodnocení a předání knižních odměn žákům za 
to, že splnili svůj úkol. 

Když budete někdy po schodech stoupat ke kanceláři paní ředitelky Mgr. Kočí, přímo proti Vám se 
objeví obraz – USMĚJ SE, KDYŽ MŮŽEŠ. 

 a asi i toto vyzdvihuje celou školu, protože si všichni 
zakládají na tom, aby žákům bylo v této škole dobře. 

Vyhodnocení proběhlo po třídách. Ředitelka v každé třídě 
vyhodnocení zahájila, 

 po té si žáci zazpívali píseň ČTEME KAŽDÝ DEN a 
jednotlivě pak přistupovali k Josefu Vavříkovi, který  přečtl 

poučení, které ve čtenářském dotazníku napsal daný žák a pozitivně ho motivoval k dalším 
osobním i studijním úspěchů.  

Po té žák přešel k paní ředitelce, která mu věnovala 
knížečku PASÁČEK ALI , pověst z Východu, knihu 
z nakladatelství ADVENT-ORION a popřála též 
žáku trpělivost a vytrvalost ve čtení. 

 

 

 

 



 

Žáci vnímali, že i když je to malá knížečka, tak se v ní skrývá obrovský poklad, který je bude, 
v podobě poučení, provázet celý život, neboť si velmi silně uvědomí důležitosti mluvit vždy pravdu, 
být poctivý a spravedlivý a milovat své rodiče. 

V každé třídě byli spokojení žáci a již se těšily až si Pasáčka Ali 
přečtou. 

Museli jsme se ještě zeptat paní ředitelky Mgr. Šárky Kočí 

Jak vnímáte celý průběh aktivity a proč jste souhlasila 
s výběrem tak malé knížečky? 

Byla jsem velmi překvapena, že téměř všechny děti četly a plnily 
zadané úkoly. Jsem vděčná třídním učitelkám, že se žákům 
věnovaly a rozebíraly se žáky, až po odevzdání čtenářského 
dotazníku, poučení z jednotlivých knih. A co se týče výběru knihy? 
Ani na chvíli jsem nezaváhala, protože si zakládáme na tom, aby 
naši žáci měli pak v životě úspěch a rádi vzpomínali na naši školu. 

Když se pak žák naší školy dostane na gymnázium či střední školu a dostaneme o tom informaci, 
tak nás to moc těší. A zrovna dnes jsme podobnou informaci obdrželi. Jsem tedy přesvědčená, že 
po přečtení této knížečky si naši žáci ještě více uvědomí ty správné životní hodnoty a ještě více je 
to v jejich životě posune k dalším úspěchům. 

Děkujeme za rozhovor a přejeme Vaší škole, aby co nejvíce žáků mělo zájem se připravovat na 
život zrovna na Vaší škole a rodiče s Vámi co nejvíc e spolupracovali. 

 

Text a foto: Ing. Josef Vavřík 


